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PROBLĒMA

PARĀDU DĒĻ PĀRDOD 
MĀJU AR 
IEDZĪVOTĀJIEM.
Lielu satraukumu Saulkalnes iedzīvotājos ir izraisījusi 
valsts uzņēmumam "Saulkalne" piederošo daudzdzīvokļu 
māiu pārdošana izsolē. "Salaspils vēstis" radušos 
situāciju lūdza komentēt Salaspils pilsētas domes 
priekšsēdētāju Juri Putniņu:

- Šī konflikta pam atā ir tie 
jautājumi, kas netiek savlaicīgi 
risināti no valsts uzņēmumu puses.
Un tas sākās jau 1993.gadā, ap
kures sezonas laikā, kad Saul
kalnes iedzīvotāji atradās ļoti kri
tiskā situācijā. Lai šo situāciju nor
malizētu, Salaspils pašvaldība no
slēdza līgumu par komunālo pa
kalpojumu sniegšanu Saulkalnes 
iedzīvotājiem ar V/U Sciulkcine.
Savukārt V/U Saulkalne apņēmās 
veikt kapitālo remontu siltum
trasēs, komunikācijās un ēkās, lai 
vēlāk Salaspils pašvaldība varētu 
šīs ēkas pārņemt savā īpašumā.
Tolaik tika arī sagatavots Ministru 
kabineta rīkojum s Nr.38, kas 
atļāva mums šīs ēkas pārņemt.

Diemžēl trīs gadu laikā V/U Saul
kalne nav izdarījis neko, lai sa
vestu kārtībā komunikācijas un 
rezultātā šīs mājas netika arī pār
ņemtas pašvaldības īpašumā. Šo
brīd mums pārmet MK rīkojuma 
nepildīšanu, taču netiek ņemts 
vērā šis līgums un nosacījumi pie 
kādiem pašvaldība bija gatava šīs 
mājas pārņemt. Ja tas būtu tikai 
MK lēmums, tad tur būtu arī otrs 
punkts, ka valsts finansē šo ēku 
uzturēšanas izdevumus. Redzot, 
ka nekas netiek darīts, šī gada sā
kumā mēs atteicām ies no ko
munālo pakalpojumu sniegšanas, 
jo viss šo māju apkalpošanas peri-

(turpinājums 3. Ipp.)

Siltumenerģijas parādnieku saraksts 
uz 1.09.96.

1. Valsts a/s Dougavhesbūve 5.285,49 
2. Salaspils patērētāju biedrība 2.547,01
3. Poliklīnika 5.639,19
4. LZA Bioloģijas institūts 7.888,33
5. LZA Fizikas institūts 6.199,40
6. LZA Neorganiskās ķīmijas institūts 1.896,13
7. Botāniskais dārzs 24.827,97
8. HES garāžas 3.037,62
9. Rīgas raj. pasts 138,36
10. SIA Lattelekom 763,35
11. MHD spec.konstruktoru birojs 2.744,86
12. ZBK Pilastrs 315,79
13. SIA SN 1.619,22
14.1/u Ebonīts 206,96
15. Firma Line -Lat 1.306,27
16. Universālveikals Salas un Co 3.160,94
17. Universālveikals Pļavnieki JSTS 3.718,69
18. Firma Egles 618,71
19. SIA Pirts 5.416,52
20 .1/f Silava Info 2.477,57
21. Firma UNA HSG 185,00
22. TEC-2 garāžas 216,97
23. Inženieru-sapieru bataljons 364,01
24. Firmas Celtnieks bārs 114,26

Kopā: Ls 80.688,62

AKTUALITĀTE

              JURIS PUTNIŅŠ:
              “SILTUMS - SVARĪGĀKAIS JAUTĀJUMS.”

Tuvojas apkures sezona. Latv- 
energo ir iesūdzējis Salaspils domi 
tiesā, jo tā nav izpildījusi savas lī
gumsaistības un nav samaksājusi 
par piegādāto siltumenerģiju (pra
sības pieteikumu tiesai publicējām 
iepriekšējā SV numurā). Pēc Latv- 
energo aprēķiniem Salaspils dome 
ir parādā Ls 1. 019.734,34, pēc 
pašvaldības - Ls 919.000. Sil
tumenerģijas ražotājs neatzīst (!?), 
ka pilsēta šogad mēģinājusi 
parādu daļēji dzēst un kopš aprīļa 
pārskaitījusi Ls 350.000. Turklāt 
vairs ne tikai aizkulišu ziņas, bet 
arī republikas prese (Dienas 
bizness, ko citēja arī SV ) liecina 
par to, ka, uzsākot vietējā siltum
enerģijas ražotāja projekta reali
zāciju - pašiem savas katlu mājas 
celtniecību (kas nozīmē - neat
karību no monopolista diktētās 
siltumenerģijas cenas) - Salaspils 
pašvaldība ir izsaukusi uguni uz 
sevi - projekta realizācija ir tikusi 
dažnedažādi aizkavēta.

Taču mani, kā Salaspils ie
dzīvotāju, kuram naktī guļot jā
velk vilnas zeķes un joprojām jā
silda ūdens, lai nomazgātu trau
kus (kurš, starp citu, nav parādā 
par apkuri ne santīma!), neinte
resē milžu cīņas - mani interesē, 
kad, ejot no rīta uz vannasista- 
bu, man neklabēs zobi?!

J.PUTNIŅŠ: - Šobrīd es negribē
tu runāt par neprecizitātēm ci
paros, bet gan par to, ka pašvaldī
ba nekad nav noliegusi, ka juri
diski esam parādā Latvenergo un, 
ka šis parāds ir jānokārto. Laikā no 
19.04.96. izdevies nokārtot daļu 
parāda, kaut prasības pieteikumā ir 
norādīts, ka tas nav izdarīts. Šī in
formācija nav patiesa, un jebku
ram ir iespēja norēķinu centrā par 
to pārliecināties, pārbaudot mak
sājumu uzdevumus par summu Ls 
350.000. Acīmredzot, cilvēki, kuri 
apzināti sniedz tiesai nepatiesus 
faktus, zina, ko dara, un viņiem tas 
ir izdevīgi. Kāpēc? Pēc jautāju
miem, kādus man uzdod cilvēki, 
tostarp arī kolēģi, kuri ir saistīti ar 
katlu mājas celtniecību, es spriežu,

ka kādam ļoti nepatīk, ka Salaspilij 
būs sava katlu māja.

- Kā, pēc jūsu domām, beig
sies tiesas process?

- Loģiski, ka tas varētu beigties 
ar lēmumu par parādu piedziņu. 
Bet mums ir tiesības griezties ar 
pretprasību, lūgt tiesu izskatīt 
parāda apmaksas termiņus, jo šādu 
naudas summu (kuru mums ir pa
rādā iedzīvotāji), nevar uzreiz no
ņemt no pašvaldības konta. Tādā 
gadījumā kādam būs jāpaziņo, ka 
Salaspils pašvaldības vairs nav - 
apturēt budžeta naudas kustību 
nozīmē likvidēt pašvaldību.

- Kaut faktiski parādnieks 
nav pašvaldība, bet gan ikviens, 
kurš nemaksā par siltumener-
4 • •giju...

- Latvenergo līdz šim ir siltum
enerģijas monopolpiegādātājs 
Rīgai, Olainei un Salaspilij. Pro
tams, ja esat vienīgais, kas šo preci 
piegādā, tad varat diktēt savus 
noteikumus. Iepriekšējās apkures 
sezonas sākumā dome nolēma, ka, 
tāpat, kā tas notiek ar maksu par 
elektrību, jāslēdz līgums un 
jāiekasē nauda no KATRA siltuma 
patērētāja atsevišķi. Dome 
uzskatīja, ka tā nav norm āla 
situācija, ka pašvaldībai jāmaksā 
par SIA, par iedzīvotājiem. Bet, 
protams, enerģijas ražotājam IR 
IZDEVĪGI, ka ar šīs naudas pie
dziņu nodarbojas pašvaldība. Jo 
tās ir milzīgas summas, kas jā- 
piedzen. Arī SVjau reiz rakstīja, ka 
pirms 4 gadiem, kad Termofikāci- 
jas pārvalde beidza apkalpot Sa
laspili, pilsētas iedzīvotāji tai pa
lika parādā milzīgas summas, ko ir 
parādā līdz šai dienai! Parādu 
piedziņa ir milzīgs darbs, kas ie
tver tiesas procesus un maksā nau
du. Bet kādēļ gan monopolam 
maksāt no savas kabatas, ja tas var 
piespiest pilsētu, lai tā slēdz 
līgumu un maksā par visiem - 
uzņēmumiem, kantoriem, dzī
vokļiem?!

- Tad jau vispār neviens vairs 
nemaksās, ja zinās, ka galu galā 
pašvaldība tāpat par visiem sa
maksās!

- Nē, tā nenotiks, jo mēs pie
dzīsim parādus no visiem, kuri nav 
samaksājuši. Ne velti ar iepriek
šējo SV numuru sākām publicēt 
namu pārvalžu, valsts iestāžu un 
privātuzņēmumu parādus, kā arī 
19. septem bra domes sēdē 
nolēmām, ka publicēsim arī ie
dzīvotāju - parādnieku uzvārdus, 
jo parādu summas ir ievērojamas.

- Kā pašvaldība var piedzīt 
parādu no namu pārvaldes?

- Mēs varētu rīkoties tāpat kā 
Latvenergo - iesūdzēt tiesā ne
maksātāju.

Līdz aprīlim mums vēl nebija 
tādas kārtības, ka, maksājot ko
munālos maksājumus, automātiski 
tiek atvilkta summa par apkuri. No 
1. aprīļa tas ar labiem rezultātiem 
notiek.

- Pēc jūsu teiktā var saprast, 
ka tiesas prāvas pret nemaksātā
jiem turpināsies?

- Mēs iedziļināsim ies katrā 
KONKRĒTĀ gadījumā un sūdzē
sim tiesā tieši ļaunprātīgos ne
maksātājus. Ir ļoti dažādas situā
cijas; lai neuztraucas tie cilvēki, 
kuri nav spējīgi maksāt - viņi sa
vus uzvārdus avīzē neieraudzīs. 
Protams, mēs neesam gaišreģi un 
ne vienmēr ir vienkārši tikt skaid
rībā ar katru konkrēto gadījumu, 
taču mēs nedomājam rakstīt par 
daudzbērnu ģimenēm un tām, ku
ras atrodas kritiskā materiālā situā
cijā. Bet ļaunprātīgajiem nemaksā
tājiem ceļš ir tikai viens - caur tie
su. Un tiesa likuma vārdā izlems, 
vai vērst piedziņu uz mantu vai
izlikt no dzīvokļa.

*

Ir jāsaprot, ka ne jau paš
valdība liek ārā no dzīvokļiem - 
tāds Latvijā ir Likums, un šo pro
cedūru veic tiesa ar saviem iz
pildītājiem. Pašvaldība ir tikai pra
sītājs.

- Jūs, kā arī visi deputāti, vai
rākkārt esat uzsvēruši, ka Salas
pilī šobrīd nav nekā svarīgāka 
par to, kā uzcelt savu katlu mā
ju. Kad iedzīvotāji var reāli ce
rēt, ka tā sāks darboties?

(turpinājums 2. Ipp.)



ATKAL - JUBILEJA!

visu radioaktīvo atkritumu no
glabāšana reaktora baseinā, tādē
jādi vismaz uz 100 gadiem radot 
radioaktīvo vielu kapsētu...

Salaspils vēstis lūdza kodol
pētniecības centra direktoru Dr. 
phys. Antonu LAPENASU dalī
ties domās par reaktora nākotni

- Acīmredzot, nākamais gads 
būs pēdējais Salaspils reaktoram, 
jo mums diemžēl nav argumentu, 
ar ko pārliecināt valdību par mūsu 
lietderību un nav iemesla domām, 
ka mēs varētu strādāt ilgāk par 
nākošā gada 30. decembri.

- Kāpēc tika pieņemts lē 
mums par Salaspils atomreakto
ra likvidāciju?

-Es varu pateikt tikai to, ko 
savulaik teica premjerministrs 
Gaiļa kungs: tas ir politisks lē
mums.

-Kā likvidēs atomreaktoru?
-Mūsu vēlēšanās ir noteiktā

laika posmā novest šo vietu līdz 
tādam nosacītajam zaļajam mau
riņam. Lai tur, kur pašlaik ir atom
reaktors, pēc desmit gadiem vairs 
nebūtu radioaktivitātes, lai visi ra- 
dioktīvie atkritumi, kas uzkrāju
šies, reaktoram strādājot visus šos 
trīdesmit gadus, būtu noglabāti 
drošā vietā un kodolmateriāli būtu 
aizvesti prom no Latvija. Tāda ir 
mūsu vēlēšanās, un to vajadzētu

speciālistus, jo pēc desmit gadiem 
šis vidējais vecums būs jau pāri 60 
gadiem.

- Kas notiks ar reaktoru, ja 
neatradīsies šie 50 miljoni?

-Domāju, ka tad Latvijā būs vēl 
viena radioaktīvo atkritumu, vai 
precīzāk - radioaktīvo materiālu 
krātuve. Salaspilī... □

Gatis PURIŅŠ

SALASPILS ATOMREAKTORAM - 35 panākt.
- Cik tas maksās un kāda būs 

likvidācijas realitāte?
- Tas maksās dārgi. Bet vēl dār

gāk būs, ja mēs nespēsim droši no
sargāt radioaktīvos atkritumus, un 
šis dārgums būs grūti novērtējams 
dolāros un latos. Un to, acīmre
dzot, izšķirs divi faktori. Pirmais 
būs nauda, jo, lai likvidētu reakto
ru, būs nepieciešami apmēram 50 
miljoni dolāru. Otrs - kadri. Šobrīd 
vēl tie kadri ir, bet jāsaka godīgi, 
ka mūsu ministrijas neko nedara, 
lai tos nosargātu, savukārt citu 
valstu kodolobjektu vadība, zinot, 
ka nākamgad reaktora darbība tiks 
apturēta, jau sāk interesēties par 
iespējām iegūt mūsu kadrus. Sa
gatavot speciālistus ir daudz grū
tāk nekā tos pārpirkt.

Ja izdosies abus šos pamat
nosacījumus izpildīt, tad, manu
prāt, atomreaktoru var demontēt, 
bet šobrīd ir gan finansu, gan 
kadru grūtības. Turklāt, ja runājam 
par kadriem, - nav noslēpums, ka 
reaktora personāla vidējais ve
cums ir pāri 50 gadiem, un tāpēc ir 
jāatrod iespējas sagatavot jaunus

Pirms 35. gadiem, 1961. gada 
26. septembrī, pulksten 17:02, 
kad tika reģistrēta pirmā ķēdes 
reakcija, sāka darboties Salas
pils kodolreaktors.

Piecdesmitajos gados bijušajā 
Padomju Savienībā, pēc akadē
miķa Kurčatova priekšlikuma vi
sos galvenajos PSRS rajonos tika 
radīti kodolcentri ar reaktoriem, 
un jau 1958. gadā tika pieņemts 
lēmums par šāda centra būvi Sa
laspilī, ietverot to Fizikas institūta 
sastāvā. Pēc reaktora iedarbinā
šanas to sāka izmantot gan Latvi
jas, gan citu PSRS republiku zināt
nieki. Sešdesmitajos gados un 70. 
gadu sākumā reaktorā praktizējās 
kodolfizikas un reaktoru tehnikas 
speciālisti no Korejas TR, Ķīnas 
TR, Irakas un Lībijas. Reaktorā 
tika izveidotas kodolreakciju, 
neitronu aktivācijas analīzes, ok
sīdu fizikas un cietvielu pētījumu 
kodolfizikas metožu, kā arī augst- 
temperatūru supravadāmības la
boratorijas. Pētījumu nodrošinā
šanai izveidoja vairākas grupas un 
dienestus - gamma kontūra, apsta
rošanas, neitronu metroloģijas u.c. 
Paralēli tam reaktorā regulāri strā
dāja grupas no ZA Neorganiskās 
ķīmijas, Bioloģijas, Mikrobio
loģijas un Koksnes ķīmijas insti
tūtiem, LU Fizikas un Ķīmijas fa
kultātēm un citām organizācijām.

1975. gadā reaktoru rekonst
ruēja - nomainīja un modernizēja 
reaktora galvenās sastāvdaļas. 
Reaktora jauda tika palielināta no 
2MW līdz 5MW.

Pēc Latvijas neatkarības atjau
nošanas, mainoties zinātnes finan
sēšanas kārtībai, būtiski samazinā
jās zinātnieku un tehniskā perso
nāla skaits (70.gadu sākumā reak
torā strādāja ap 200 darbinieku, 
bet 1995. gada februārī jau vairs 
tikai 85 darbinieki, tajā skaitā 27 
zinātniskie darbinieki) un sašau
rinājās pētījumu apjoms. 1992. ga
da 1 .jūnijā, sakarā ar Fizikas insti
tūta reorganizāciju, kodolreak
toram un vairākām laboratorijām

Salaspils kodolreaktora iekšskats.

no tā atdaloties, tika izveidots Ko
dolpētniecības centrs (KPC). Šo
brīd KPC galvenie zinātniskie vir
zieni ir: kodolfizika; cietvielu fi
zika; cietvielu radiācijas fizika; ra
diācijas metroloģija.

Tagad Salaspils kodolreaktors 
atrodas lielu izmainu gaidās, jo 
1995.gada maijā Ministru kabinets 
pieņēma lēmumu par Salaspils 
reaktora likvidāciju un, iespējams, 
ka 1997.gada 30.decem brī tā 
darbību apturēs. Taču katrai me
daļai ir divas puses. Tā tas ir arī ar 
Salaspils reaktora likvidāciju. Lai 
reaktors nebūtu jālikvidē un tas 
turpinātu darboties, ir nepiecie
šama kontroles un vadības sistē
mas rekonstrukcija, kas varētu iz
maksāt USD 800.000; ir jāiegā
dājas kodoldegviela par USD

80.000. Taču, lai reaktoru likvi
dētu, ir nepieciešams vismaz 1 
miljons latu projekta izstrādei un 
50 miljoni USD reaktora likvidā
cijai. Vismaz piecus gadus pēc 
reaktora apturēšanas, kamēr tiek 
aizvesta kodoldegviela, kodol
drošības problēma paliek, jo reak
torā turpina glabāties 20 kilogrami 
urāna, kas ir ekvivalents 3-4 atom
bumbām. Būtībā pašlaik arī vēl 
nav zināms, kur tiks uzglabāti ko
dolatkritumi, jo par atstrādātās ko- 
doldegvielas novietošanu vēl nav 
noslēgts līgums nedz ar Krieviju, 
nedz kādu citu valsti. Pašlaik Lat
vijā nav tādas vietas, kur varētu 
droši uzglabāt augstas radioakti
vitātes materiālus. Lētākais vari
ants, kura realizācijai būtu nepie
ciešama vismazākā piepūle, būtu

Kodolreaktora sirds - aktīvā zona.

(turpinājums no 1.1pp)

- Mēs joprojām ceram, ka kat
lumāja sāks darboties laikā. Pro
tams, ka vēl var rasties neparedzēti 
kavēkļi, bet mēs ar visu atbildību 
risinām jautājumu par pilsētas 
apkuri. Arī TEC-2 direktoram 
esam rakstiski ziņojuši, ka no sil- 
tumpiegādes neatsakāmies līdz sa
vas katlu mājas iedarbināšanai. 
Rakstiski esam iesnieguši pie
teikumu par noteikta gigakaloriju 
daudzuma piegādāšanu; pagāju
šajā domes sēdē esam apstip
rinājuši tarifu TEC-2 saražotajai 
siltumenerģijai. Strap citu, tā bija 
jauna kārtība, ka Tarifikācijas pār
valde ir pilnvarojusi pašvaldības 
(izņemot Rīgu) apstiprināt tarifus 
siltuma ražotājiem.

Uzreiz gribu piebilst, ka saru
nas ar TEC-2, ja mums siltumener- 
ģija kādu mēnesi būs nepiecie
šama, nebūs vienkāršas. Bet tāpēc 
mēs šeit esam, lai šo jautājumu ri
sinātu un atrisinātu. Un ir dažādi 
veidi kā to darīt. Turklāt mēs nejū
tam, ka Latvenergo pret pilsētas

domi būtu noskaņots naidīgi - 
attieksme ir tieši tāda, kāda būtu 
jums pret mani, ja es būtu jums 
parādā 1000 latu. Tā ir normāla 
reakcija. Bet, ja pirms kāda laika 
Latvenergo nemaz nemēģināja ie
dziļināties mūsu problēmās, tad 
beidzamā saruna ar Rīgas TEC-2 
direktoru Stepanova kungu lieci
nāja par to, ka šis cilvēks saprot, ka 
parāds nav pašvaldības paviršība 
vai izšķērdība; ka aiz parāda stāv 
konkrēti uzņēmumi un iedzīvotāji. 
Es domāju, ka to saprot arī Latv
energo "augšas".

Arī mēs paši varam nonākt tādā 
situācijā - uzcelsim savu katlu mā
ju, bet puse iedzīvotāju nemaksās! 
Problēma ir - iekasēt naudu, un tā 
būs vēl kādu laiku. Tik ilgi, līdz 
siltumenerģijas uzskaite notiks 
katrā dzīvoklī un būs iespējams to 
noslēgt KATRAM dzīvoklim - 
līdzīgi kā elektroenerģiju. Šos 
pasākumus esam iekļāvuši 
programmā “Siltuma taupība”, jo 
ir taču bezjēdzīgi dedzināt milzī
gus daudzumus gāzes, ražojot sil
tumenerģiju, un neparūpēties, lai

tā tiktu uzskaitīta katrā dzīvoklī, 
neparūpēties, lai mājas tiktu sil- 
tinātas.

- Kādi būs šīssezonas apkures 
tarifi?

- Tādi paši kā iepriekšējā 
sezonā, un, kad darbu uzsāks mūsu 
katlu māja, arī tad tarifs nepār
sniegs esošo. Domāju, ka to būs ie
spējams pat samazināt, veicot “Sil
tuma taupības” programmu. Pro
tams, tas prasīs 5 gadus. Ari Rīgā 
tagad runā par šādu programmu, 
kādu mēs sākām pirms pusotra 
gada. Diemžēl mūs aizkavēja mū
su valsts birokrātiskie labirinti - 
mums pat prātā nevarēja ienākt, ka 
mūsu pašu valstī 1,5 gadu laikā 
nevar nokārtot dokumentus!

- Kādēļ aizkavējās šī projekta 
realizācija?

- Vispirms valdībai jau 1994. 
gadā bija jāizstrādā noteikumi, kā 
pašvaldība drīkst ņemt kredītu. 
Mēs, cerot, ka šis likums tiks iz
strādāts laikā, sākām gatavot ob
ligāciju emisijas prospektu. Taču šī 
likuma pieņemšana aizkavējās 
gandrīz par pusotru gadu... Pēc

tam, kad likumu pieņēma, radās 
uzraudzības padome, jo likums 
noteica, ka pašvaldība drīkst ņemt 
kredītu tikai noteiktu procentu 
ietvaros, ņemot vērā tās budžeta 
lielumu. Ja gribat vairāk, tad uz
raudzības padomei ir jāapstiprina, 
ka jūsu projekts ir reāls. Emisijas 
prospektu uzraudzības padome 
skatīja vēl 3 mēnešus, kaut arī 
pirms tam prospekts bija saskaņots 
visās vajadzīgajās institūcijās, t.sk. 
arī Finansu ministrijā. Tālāk se
koja visiem labi zināmā ažiotāža 
ap parādu.

Taču, kopumā ņemot, iedzīvo
tāju nodrošināšana ar apkuri ir 
valsts, nevis katras vietējās pašval
dības uzdevums. Likumā pašval
dībai paredzēta organizatora funk
cija. Jo, ja mēs ar savu naudu kaut 
ko vēl spējam paveikt, tad ir ļoti 
daudz pašvaldību, kuras ar šo jau
tājumu mocās, bet pašas nekad tā 
arī neatrisinās! Izejot caur visiem 
šiem labirintiem, man radās jau
tājums -ja  eksperti atzīst, ka mūsu 
projekts ir perspektīvs, vai nebija 
vienkāršāk valdībai paņemt kre

dītu un šo jautājumu atrisināt reizi 
par visām reizēm?! Eiropas at
tīstības banka teica, ka varētu dot 
naudu, taču mums esot ļoti mazs 
projekts! Vajagot, lai tas būtu vis
maz uz 10 miljoniem... Rodas 
jautājums: ja valdība atzīst, ka šie 
projekti (un tie jau nav tikai Salas
pilij, bet arī citām pašvaldībām) ir 
labi, vai tad valdība nevarēja pa
ņemt šos 10 miljonus un sadalīt 
pašvaldībām, ja reiz tā paziņo, ka 
obligāciju emisija ir valdības ga
rantēts ārējais parāds?! Bet valdība 
stāv malā, lai gan es domāju, ka 
agrāk vai vēlāk šie jautājumi tiks 
atrisināti valdības līmenī.

Taču šobrīd Salaspils pašval
dība apzinās savu situāciju un iz
darīs visu, lai pilsēta varētu saņemt 
siltumu, jo cauruļvadi uz TECu vēl 
taču nav demontēti un mēs neesam 
atteikušies no siltuma. Vienoties ar 
TECu droši vien būs grūti, bet tā 
jau ir deputātu problēma. 

Inga REČA



KAKTIŅŠ  JAUNAJIEM

"Metallica" koncertā bijuši arī
salaspilieši!

Septembra sākumā trīs jau
nieši no Salaspils apmeklēja gru
pas Metallica koncertu Prāgā. 
Pēc atbraukšanas ar saviem ie
spaidiem dalījās Ivo VINO- 
GRADOVS un Reinis ŠĪRAKS, 
kuri pastāstīja, ka par Metallicu 
fano jau piecus gadus, un 9. sep
tembrī beidzot piepildījies sens 
sapnis - viņi bijuši Metallica kon
certā, Prāgā!

Tieši šo koncertu izvēlējušies 
galvenokārt cenas dēļ - brauciens 
izmaksājis Ls 35. Cenai atbilstošs 
bijis arī komforta līmenis - līdz 
Prāgai nācies braukt četros auto
busos .

Pirmais Ikaruss kādā Lietuvas 
miestā noplīsis, un līdz robežai 
jaunieši nokļuvuši ar 2 citiem 
autobusiem. Tad 8 stundas bijis jā
gaida, kamēr no Rīgas atbrauc jau
nais Neoplāns, ar ko tad tad arī lai
mīgi izdevies nokļūt galā.

Pa ceļam gan pazuduši vairāki 
līdzbraucēji. Lietuvā pēc šņabjiem 
aizgāja un vairs neatgriezās 3 fani, 
savukārt Prāgā pazuda vēl viens.

Prāgā iebraukuši ar 12 stundu 
nokavēšanos, tāpēc arī izpalikusi 
solītā ekskursija uz klintīm. Pēc 
iekārtošanās kādā lētā viesnīcā 
trijotne devusies nakti garā pastai
gā pa Prāgu, ar ko arī saistās viņu

Salaspilieši Prāgā (no kreisās): 
Ivo Vinoaradovs un Reinis 
Šīraks.

asākie piedzīvojumi.
Trijos naktī Salaspils zēni no

kļuvuši pie slavenā Sveika kroga, 
kas gan jau bijis aizvērts. Tad viņi 
veselas divas stundas maldījušies 
pa pilsētu, līdz kāds izpalīdzīgs 
dzeks piedāvājis aizvest vajadzī
gajā virzienā. Reinis atzīst, ka ma
šīna bijusi pirmskara stāvoklī, un 
arī pats vedējs - visai intersanta 
personība.

Uz Metallica koncertu Ivo un 
Reinis ieradušies jau trīs stundas 
pirms tā sākuma, un drīz vien sā
kušās nekārtības. Koncerta atmos

fēra bijusi a la Rīgas sporta pils, 
un daži mēģinājuši dauzīt stiklus 
un rāpties pāri nožogojumam. Šos 
nodomus ar asaru gāzi un stekiem 
izjaukusi policijas kavalērija...

Koncerts sācies astoņos vakarā 
un pirms Metallica tajā uzstājušies 
Corrosion Of Conformity. Pēc 40 
minūšu programmas sekojis tik
pat garš pārtraukums.

Metallicu publika sagaidījusi ar 
milzīgām ovācijām. “Kad uzgāja 
Metallica, sākās kaut kas draus
mīgs, darījās pilnīgs ārprāts! Arī 
mums viss aizvērās. Cilvēki, un 
mēs to skaitā, juka prātā. Daži ap

raudājās. Es jau arī biju tuvu rau
dāšanai,”- atceras Ivo.

Grupas koncerts ildzis divas ar 
pusi stundas, Metallica izpildījusi 
6 dziesmas no sava pēdējā albuma, 
kā arī vecos labos gabalus. Sa
laspilieši no skatuves atradušies 
apmēram 30 metru attālumā - tu
vāk piekļūt nav bijis iespējams. 
Ivo jau pie ieejas licies, ka tūlīt 
viņu nospiedīs - pacel kājas gaisā, 
un pūlis tevi nes...

Koncerta beigās Metālisti iz
strādājuši kādu triku: pēkšņi viss 
brucis, no apgaismes platformas

krituši cilvēki, gaismas apdzisu
šas. Pēc tam koncerts turpinājies 
neformālākā atmosfērā.

Nākamais koncerts Ivo, Mār
tiņa un Reiņa dienas kārtībā ir Se- 
pultura koncerts turpat,Prāgā ,2. 
decembrī. 

Jānis VANAGS

(turpinājums no 1. Ipp.)

ods mums bija finansiāli neiz
devīgs. Vidēji mūsu izdevumi bija 
40.000 latu, kurus mēs maksājām 
par gāzi un šķidro kurināmo. Un tā 
jau ir īpaša dotācija, kādu neviens 
cits no 12 Salaspils ciematiem 
nekad nav saņēmis. Un šobrīd 
nepilni divi tūkstoši Saulkalnes 
iedzīvotāju par apkuri vien ir 
parādā vairāk nekā 40000 latu. Ja 
šī nauda būtu m aksāta namu 
pārveidei nebūtu nekādu problē
mu ar māju un siltumtīklu remon
tu. Jau labi sen atpakaļ V/U Saul
kalne, lai nomaksātu parādus, sāka 
pārdot savu īpašumu; tagad tiesu 
izpildītāji ir pārdevuši arī uzņē
mumam piederošās daudzdzī
vokļu mājas.

-Cik naudas būtu bijis 
nepieciešams, lai savestu kārtībā 
nu jau pārdotās mājas un 
pašvaldība varētu tās pārņemt?

-Apmēram 145.000 latu. Sa
vulaik mēs jau iekritām ar Latv- 
energo mājām. Latvenergo toreiz 
bija citi vadītāji, kas solīja visādi 
palīdzēt šī dzīvojamā fonda ap
saimniekošanā. Taču laiki mainās 
un no visa solītā mēs ieguvām 
čiku... Mēs ieguvām 48 daudz
dzīvokļu mājas, kuru uzturēšana 
bija jādotē no mūsu pašvaldības 
budžeta. Taču, lai normāli varētu 
apkalpot šādas mājas, ir nepiecie
šama komunālās saimniecības 
bāze. Un mēs savulaik lūdzām 
Privatizācijas aģentūru nodot 
mums Latvijas Zinātņu akadē
mijas remontceltniecības pārvaldi, 
taču diemžēl šīs darbnīcas tika 
privatizētas. Bet Salaspilī ir 20 
daudzdzīvokļu valsts īpašuma 
māju, kas nākotnē, acīmredzot, 
mums arī tiks uzdāvinātas...

-Tagad mājas Saulkalnē ir 
pārdotas un iedzīvotāji ir neap
mierināti. Kāda būs nākotne?

- Domāju, ka, ja  tas ir tiesas 
lēmums, tad tas ir likumīgi. Taču, 
es arī zinu, ka ģenerālprokuratūra 
pārbauda šīs izsoles likumību. Ja 
šo izsoli atzīs par nelikumīgu, tad, 
protams, viss tiks anulēts un V/U 
Saulkalne  atkal saņems savā 
īpašumā šīs mājas. Un viss būs kā 
1993.gadā, jo mēs nevaram šīs 
mājas pārņemt tādā stāvoklī kādā 
tās ir. Mums nav šo 145 tūkstošu, 
lai tās saremontētu. Savukārt, ja 
izsole būs likumīga, tad iedzīvo
tājiem būs jāslēdz jauni īres līgumi 
ar jauno īpašnieku.

-Iedzīvotājus tieši uztrauc ie
spējamā īres maksas palieli
nāšana.

-Jā. Un es domāju, ka arī 
Salaspils pilsētā tiks palielināta 
īres maksa, jo  patreiz tā reāli 
nesedz visu kom unālo pakal
pojumu izmaksas. Un šī ažiotāža ir 
normāla Saulkalnes iedzīvotāju 
reakcija, jo viņus uztrauc tas kā 
būs tālāk, kā būs ar siltumu. Jo viņi 
arī zina, ka privāta firma ir no
pirkusi katlum āju un siltum a 
mezglus. Un, ja  tagad v iņi ne
maksās par komunālajiem pakal
pojumiem, tad viņiem tos vien
kārši atslēgs. Un, es domāju, ka šī 
brēka ir izdevīga nemaksātājiem, 
jo cilvēkiem , kuri maksā, ir 
vienalga, kas sniedz pakalpo
jumus, galvenais, lai pakalpojumi 
būtu kvalitatīvi. Taču, ja jaunais 
īpašnieks nebūs spējīgs apsaim
niekot šīs mājas, tad acīmredzot 
pašvaldībai atkal būs jāuzņemas 
papildus rūpes par iedzīvotājiem. 
Jo, ja situācija ir kritiska, vienmēr 
tas izvilcējs ir pašvaldība. Es jau 
nesaku, ka mums nebūtu jāuz
ņemas atbildība, bet tas ir maz
lietiņ briesmīgi, ja vienmēr tā ātrā 
palīdzība ir pašvaldība. 

Gatis PURIŅŠ
t

Grupas Metallica dalībnieki: Lars Ulrich, Kirk Hammett. James 
Hetfield, Jason NeWsted

TĀLRUNIS - 40001

KAD DEG, TAD ZVANI ĀTRI!
Šajā gadā Salaspilī nav reģist

rēti postoši ugunsgrēki - atšķirībā 
no iepriekšējā gada, kad ugunsgrē
kos bojā gāja 4 cilvēki. Taču Salas
pils Ugunsdzēsības uzraudzības 
Inspektors Juris Voldemārs Elks
nis uzsvēra, ka Rīgas rajona 
ugunsdzēsības departaments vēl 
nav apkopojis statistiku par uguns
grēkiem šajā gadā.

Vislielākais šajā gadā reģistrē
tais ugunsgrēks ir zāles degšana 3. 
maijā pie Salaspils atomreaktora

teritorijas 2 - 3 ha apjomā. J. V. 
Elksnis uzskata, ka šis, tāpat kā 
lielākā daļa citu ugunsgrēku, ir 
ļaunprātīgas rīcības rezultāts.

V islielākās raizes pilsētas 
ugunsdzēsējiem šajā gadā ir sagā
dājusi kūdras degšana bijušajā Zel
tiņu kūdras karjerā un Dienvidu ie
lā pie dzelzsceļa stacijas. Šādus 
ugunsgrēkus praktiski nav iespē
jams nodzēst, jo tie izplatās lielā 
platībā vairāku metru dziļumā. Pa
rasti tos izdodas apdzēst tikai ar

lietus un sniega palīdzību.
Salaspils ugunsdzēsības uzrau

dzības dienestā reģistrēti 18-20 
cilvēki, galvenokārt ūdensvadu un 
kanalizācijas dienestu darbinieki, 
tāpēc viņu palīdzību iespējams sa
ņemt tikai tad, ja viņiem nav jāpil
da savi tiešie pienākumi. Tikai īpa
šos gadījumos viņu piedalīšanās ir 
obligāta. Ugunsdzēsēju rīcībā ir 
arī ugunsdzēsības mašīna.

Salaspils ugunsdzēsējus parasti 
izmanto āra ugunsgrēku dzēšanā,

uz ugunsgrēkiem ēkās parasti iz
brauc 3 ugunsdzēsēju mašīnas no 
Rīgas. Ugunsdzēsēju ierašanās 
ātrums ir atkarīgs no paziņojuma 
sniedzēja un palīdzības dienesta 
dispečeru sniegtās informācijas 
kvalitātes. J. V. Elksnis pastāstīja, 
ka mūsu ugunsdzēsēji uz noti
kuma vietu parasti izbrauc 20 
minūtes pēc trauksmes signāla, jo 
daudz laika prasa komandas no- 
komplektēšana.

Viņš aicināja iedzīvotājus būt 
aktīvākiem un ziņot par uguns
grēkiem tūlīt pēc to pamanīšanas, 
nevis gaidīt, kamēr to viņu vietā 
izdarīs kāds cits. Ziņotāji parasti ir

neaktīvi, jo baidās no tā, ka dis
pečeri pieprasīs atklāt viņu perso
nību.

Arī pašiem iedzīvotājiem ne
vajadzētu pārāk baidīties no uguns 
un mēģināt dzēst to pašiem, jo 1 
m2 lielu platību dzīvoklī iespējams 
noslāpēt pat ar segu. Ugunsgrēka 
gadījumā zvaniet Palīdzības die
nestam (40001) vai Rīgas uguns
dzēsības dispečeriem (001), kuri 
sniedz palīdzību arī autoavāriju 
gadījumos, atbrīvojot cilvēkus no 
cietušās automašīnas vraka._ □

Jānis VANAGS



Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas nodaļas;
□  veterinārārsta, apsēklotāja;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,

zvaniet: 40001 vai 40003!

P I L S Ē T A S  Z I ŅAS
P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā

16.- 22. septembrī
Poliklīnikas traum punktā 

sniegta palīdzība 23 traumas gu
vušiem cilvēkiem. NMP nodaļa uz 
traumu gadījumiem izbrauca 6 rei
zes.

16. septembri
Pēc piekaušanas vidēji smagus 

miesas bojājumus guvis kāds 31 
gadu vecs vīrietis, kuram pirmā 
palīdzība sniegta Salaspils poli
klīnikā.

16. septembrī, 14.10
Salaspils dzelzceļa stacijas de

žurante informē palīdzības die
nestu, ka puišeļi ar akmeņiem ap
mētā vilcienus. Pašvaldības poli
cisti vainīgos neatrod.

19. septembrī
Meža ielā, virzienā uz Rūķiem, 

avārijā cietis kāds vīrietis, kurš vi
dēji smagā stāvoklī nogādāts 
Rīgas 1. slimnīcā.

19. septembri, 13.00
Enerģētiķu ielā 21-17 Vasilijs 

Dibočkins alkohola reibumā ar 
cirvi iesitis sievai pa galvu. Diboč
kins nogādāts policijā.

19. septembri, 14.15
Pašvaldības policisti saņem iz

saukumu no Skolas ielas 8- 25. Ie
rodoties notikuma vietā, kāpņu tel
pā policisti satika sievieti, kura pa
ziņoja, ka viņas dzīvoklī ielauzies 
vīrietis un apgūlies viņas gultā. Tas 
izrādījās Aleksandrs Samoilovs 
(1950) no Enerģētiķu ielas 5- 86, 
kurš tika nogādāts policijas no
daļā.

19. septembrī, 18.30
Pašvaldības policisti par kārtī

bas traucēšanu uz Enerģētiķu ielas 
4. mājas jum ta aizturēja Alek
sandru (1981) no 2. vidusskolas un 
Gunāru (1981) no 1. vidusskolas. 
Savukārt 19.10 uz Enerģētiķu ie

las 1. mājas jumta tika aizturēti: 
Aleksejs (1982) no Rīgas 13. vi
dusskolas, Eduards (1983), Sla- 
viks (1982) un Žeņa (1984) no Sa
laspils 2. vidusskolas. Vainīgajiem 
izteikts brīdinājums.

19. septembri, 21.00
Gunārs Goldbergs (1956) no 

Ikšķiles, būdams alkohola rei
bumā, centās ielauzties un meta 
akmeņus Saulkalnes 24. mājas 8. 
dzīvokļa logos. Vainīgais nogā
dāts policijas nodaļā.

21. septembrī
Rīgā piekauts kāds 21 gadus 

vecs salaspilities, kurš ar vidēji 
smagiem miesas bojājumiem 
nogādāts Traumatoloģijas insti
tūtā.

23. septembrī, 19.10
Getliņos deg kūdras ražotne. 

Lai palīdzētu dzēšanas darbos, iz
brauc 2 cilvēki no siltumnīcu 
ko upleksa Salvija.

Sagatavojis 
Jānis VANAGS 

(pēc palīdzības dienesta, 
pašvaldības policijas un 

poliklīnikas NMP nodaļas 
materiāliem)

Š.g. 28. septembrī pīkst. 12.00 
k/n Rīgava notiks Salaspils domes 
un Latvijas SCF kausu izcīņa 
roku cīņā. Piedalīsies Latvijas un 
Salaspils spēcīgākie roku cīņas 
meistari.

KJnRīgava organizē braucienu ar 
autobusu uz Dailes teātra izrādi 
Dāmu šuvējs 11. oktobrī pīkst. 
18.30. Biļešu cenas - Ls 3, Ls 
2,50, Ls 2,00. Ceļa izdevumi - 
Ls 0,60. Izbraukšana no kultūras 
nama pīkst. 17.15.
Biļetes nopērkamas kultūras 
namā. Tālrunis - 41163.

Reklāmas laukums šajā 
lappusē maksā 
0.236 Ls/cm2.
Mazākais iespējamais 
reklāmas laukums - 
4,7 X 2,5 cm
(skat. paraugu), tā cena - 
2.77 lati, (cenā iekļauts 
PVN).

pakalpojumu veidiem SALASPILS VĒSTIS pieņem arī 
pateicības, apsveikumus, ziņojumus par pazudušām man
tām, sēru vēstis un līdzjūtības. Pagaidām - bez maksas!

S L U D I N Ā J U M I
PĀRDOD

Vīriešu kažoku (44.-46. lie
lums). Tālr. 46324.

*** Augļu koku stādus: 32 ābeļu 
šķirnes, 13 bumbieru šķirnes, de
viņas plūmju šķirnes. Adrese: Sa
laspils, Miera iela 29-18, 
tālr. 44293.

*** Divstāvu bērnu gultiņu (1,5 m 
garu) ar kastēm, par Ls 50.
Tālr. 47730.

*5* Zemes gabalu Rīgā, Ludzas ielā 
90 (1070 m2.). Laba vieta bizne
sam, laba satiksme.
Tālr. 42726.

PĒRK
1-istabas dzīvokli. Talr. 47786.

IZĪRĒ
3-istabu dzīvokli, bez mēbe

lēm. Tālr. 40112, 42540.

MEKLE DARBU

Veicam visus galdnieka darbus: 
tapsējam lodžijas un pirtis; uzstā
dām durvis un logus; stiklojam; 
klājam grīdas (dēļu, linoleja); 
apdarinām telpas ar rigipsa un 
plastikas plāksnēm. Darbu parau
gus iespējams apskatīt. Kvalitāti 
garantējam.
Tālr. 40424, Genādijam.

MAINA

*** 3-istabu dzīvokli pret 1- un 2- 
istabu dzīvokli Salaspilī;
1-istabas dzīvokli ar daļējām ērtī
bām Rīgā pret 1-istabas dzīvokli 
Salaspilī.
Tālr. 42327, līdz 19.

2-istabu dzīvokli pret 1-istabas 
dzīvokli, ar piemaksu (Salaspilī). 
Tālr. 46592,42089, vakaros.

1,5-istabas dzīvokli Olainē pret 
1-istabas dzīvokli Salaspilī.
Tālr. 46391.

PATEICĪBA__________

Gribu izteikt savu visdziļāko 
pateicību cilvēkiem, kuri palīdzēja 
grūtā brīdī - mana vīra smagās sli
mības gadījumā. īpaši gribu pa
teikties Salaspils domes sociālās 
palīdzības nodaļas vadītājai Lūci
jai Grīnmanei. Par labo un atsau
cīgo sirdi - Ošmanes kundzei, so
ciālajai darbiniecei Silvijai Naza- 
renko - par viņas mīļajām rokām.

Vēlos pateikties arī Salaspils 
poliklīnikas galvenajai ārstei Gun
degai Āvai, iecirkņa ārstei Rabke- 
vičas kundzei un jaunākajam me
dicīniskajam personālam -Marijai 
Okuļevičai un Valentīnai Mitinai. 
Pasaulē tomēr ir labi cilvēki! Mīļš, 
mīļš jums visām paldies!

Nadežda MAČA

DAŽĀDI
«*■ Lūdz atsaukties St. ALVATE- 
RES pases atradēju!

Tālr. 47967.

Daugavas muzejā 
Doles salā no 24. 
septembra līdz 1. 

novembrim aplūkojama 
Ivara BUMBIERA 

gleznu izstāde.

Salonā

Salaspilī, Skolas ielā 11, 
(blakus krājkasei)

■ Kosmetologs:
■ sejas ādas tīrīšana (ari 

vakuuma metode); 
sejas maskas;

■ sejas masāža (klasiskā 
un ar vakuumu);

• kriomasāža;
•  kārpu noņemšana ar 

šķidro slāpekli;
■ darsonvalizācija;

 •-vaksings, 
elektroepilācija;

• ausu ļipiņu caurduršana 
ar pistoli-,

Figūras koriģēšanas aparāts 
“ULTRA-SLIM”.

 Divpusējs solārijs
“ULTRATAN" (51 lampa). 
Trenažieru zāle.

•  Aerobika. 
• v . ' ; 1 1 .....

tel. 9-42040.

SALASPILS FILIĀLE
Rīgas ielā 30 
Tālruņi: 43702, 43703
Norēķinu grupas:
Salaspilī - 

Rīgas ielā 1 
Enerģētiķu ielā 9 

Ulbrokā - Institūta ielā 17 
Ikšķilē - Dainu ielā 1a 
Rīgā - Lubānas ielā 82

PĀRDOD PĒRK M A IN A ĪRĒ IZĪRĒ MEKLĒ DARBU PIEDĀVĀ DARBU IEPAZĪŠANĀS   D A Ž Ā D l VAJADZĪGO PASVĪTROT!

Izgriez un atsuti! bezmaksas privātsludinājums

Bez maksas tiek publicēti visi privātpersonu nekomerciālie 
sludinājumi, kas rakstīti uz "SV" publicētajām veidlapām. Uz 

vienas veidlapas rakstiet tikai viena veida sludinājumu! 
Redakcija ir tiesīga sludinājumus rediģēt un nepublicēt ētiskām 

normām neatbilstošus tekstus.

Sludinājumus var iesniegt personiski vai 
arī nosūtīt tos redakcijai pēc adreses: 
nedēlraksts "Salaspils Vēstis".
Līvzemes ielā 8. p.n. Salaspils-1. 
LV-2169.

©  " S a la s p ils  V ē s tis "
izdevējs  - S alasp ils  pilsētas  

ar lauku teritoriju dom e. 
R eģistrācijas ap liec ība nr. 1922 .

redaktore - In g a  R e č a  
korespondenti - G a t is  P ū r iņ š ,

J ā n is  V a n a g s
korektore un literārā redaktore - 
N īn a  L e im a n e  
m aketē tā js  - A tis  S k u lm e

R edakcijas  adrese: L īvzem es iela 8. 
p.n. S alasp ils -1 , LV -2169 ,

tā lru ņ i-4 3 1 5 9 ,  4 3 1 4 0 .
Iznāk kopš 1996. gada 17. m aija. 
D atorsalikum s. O fsetiesp iedum s.

Iespiests Salaspilī,
S IA  "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni:
latviešu izd evu m am  - 10 00  e k s .f 
krievu izd evu m am  - 8 0 0  eks. 
P ārpub licēšanas un c itēšanas  

gadījum ā atsau ce  uz "Salaspils  

Vēstīm " obligāta.
S ludinājum us un reklām u pieņem

redakcijā  - L īvzem es ielā 8  

(S alasp ils  do m es ēkā). 
M anuskripti iesn iedzam i divos  
eksem plāros m ašīnrakstā .
P ar faktiem  un uzvārd iem  rakstos  

atbild to autori, s ludinājum os - to  

iesniedzēji.


